

An aerial photograph of a vast vineyard with a river in the foreground. The vineyard is divided into numerous rectangular plots by narrow paths. The river is dark and occupies the bottom third of the image. The sky is a clear, light blue.

PRÉ-MISE EN MARCHÉ
PRIMEURS, MILLÉSIME 2023

*PRE-RELEASE
PRIMEURS, 2023 VINTAGE*

RETOUR AUX ORIGINES
DU TERROIR

*Return to the origins
of the terroir*

Château Montrose

2023. RETOUR AUX ORIGINES DU TERROIR

Précoce et généreux, le millésime se révèle relativement sec et chaud par rapport à la moyenne des 40 dernières années. 2023 se distingue par la stabilité de son profil climatique sur l'ensemble de la saison végétative, à l'exception d'une vague de chaleur en fin de campagne, qui a bénéficié à la maturité homogène des grappes. Ce millésime équilibré exprime à la dégustation la vraie nature de son terroir...

C'est ainsi que l'assemblage de Château Montrose 2023 est sanctuarisé aux parcelles de la Terrasse 4. Un noyau de climats d'élite qui n'est autre que le terroir historique de la propriété, où les premiers pieds de vigne furent plantés en 1815.

Ce casting parcellaire sans compromis révèle à la dégustation l'expression originelle de Montrose, unanimement reconnue par les critiques. Montrose est « *si pur, si raffiné, si audacieux. A couper le souffle. Potentiellement le vin du millésime* » (Colin Hay, The Drinks Business). Un vin vivant, triomphant, opulent, sans le moindre débordement.

La Dame de Montrose 2023 met à l'honneur la pureté des Merlots de la propriété. Une structure tannique soyeuse, soutenue par des notes gourmandes et élégantes de fruits rouges et de fleurs blanches. Une Dame « *authentique, performante et persistante, qui se positionne parmi les grands vins de Saint-Estèphe* » (Yves Beck).

Reflet du sens vigneron de la propriété, le millésime 2023 signe résolument un retour aux origines du terroir de Montrose.

2023. BACK TO THE ORIGINS OF THE TERROIR

Early and generous, this vintage was relatively dry and hot compared with the average of the last 40 years. 2023 stands out for the stability of its climatic profile throughout the growing season, with the exception of a heatwave at the end of the cycle, which helped the grapes to ripen evenly. This balanced vintage expresses the true nature of its terroir...

This is how the Château Montrose 2023 blend is now exclusively preserved to the Terrace 4 plots. A core of elite climates that is none other than the estate's historic terroir, where the very first vines were planted in 1815.

This uncompromising casting reveals the original expression of Montrose, unanimously recognised by the critics. Montrose is "so pure, so refined, so daring. Breathtaking. Potentially the wine of the vintage" (Colin Hay, The Drinks Business). A lively, triumphant, opulent wine, without any overflow.

La Dame de Montrose 2023 gives pride of place to the purity of the estate's Merlot. A silky tannic structure, underpinned by delicious, elegant notes of red fruit and white flowers. A Dame that is "authentic, a high-performance wine and persistent, one of the great wines of Saint-Estèphe" (Yves Beck).

Reflecting the winegrower's sense of the winery, the 2023 vintage marks a resolute return to the origins of the Montrose terroir.



2023 AVEC NOS MOTS :

« 2023, année douce et tempérée, nous dévoile tardivement sa personnalité flamboyante. Ce millésime au tempérament affirmé, source de vins racés, mêle harmonieusement l'opulence à la tension, l'immensité à la précision. Telle une ode au terroir de Château Montrose, les cuvées nouvellement façonnées rendent hommage aux Terrasses d'exception de la propriété. Un véritable retour au sens vigneron. »

2023 IN OUR WORDS:

« 2023, a mild and temperate year, reveals its flamboyant personality belatedly. This vintage with its assertive temperament, the source of racy wines, harmoniously blends opulence and tension, immensity and precision.

Like an ode to the terroir of Château Montrose, the new cuvées pay tribute to the estate's exceptional Terraces.

A true return to the winegrower's sense of place. »

Pierre Graffeulle

Dates clés

Débourrement : 27 mars
Floraison : 22 mai
Véraison : 31 juillet
Vendanges : 5 au 28 septembre

Key dates

*Budburst: March 27th
Flowering: May 22nd
Veraison: July 31st
Harvest: September 5th to 28th*

Château Montrose

Cabernet-Sauvignon : 75%
Merlot : 21%
Cabernet Franc : 4%

TAV / ABV : 13,5%

Dame de Montrose

Merlot : 61%
Cabernet Sauvignon : 32%
Petit verdot : 5%
Cabernet Franc : 2%

TAV / ABV : 13,8%



« THE 2023 MONTROSE IS ANOTHER BRILLIANT WINE
FROM AN ESTATE THAT'S NOW ROUTINELY **AMONG**
BORDEAUX'S VERY BEST, YEAR IN, YEAR OUT.
A BLEND DERIVED EXCLUSIVELY FROM THE ESTATE'S
HISTORIC CORE ON THE FOURTH TERRACE. »

WILLIAM KELLEY, THE WINE ADVOCATE,
97-100/100



CHÂTEAU MONTROSE
2023



CHÂTEAU MONTROSE 2023

97-100/100

THE WINE ADVOCATE, WILLIAM KELLEY

Routinely among Bordeaux's very best, year in, year out.

99-100/100

JAMES SUCKLING

99-100/100

YVES BECK

98-100/100

THE DRINKS BUSINESS, COLIN HAY

So audacious. The potential wine of the vintage.

98-100/100

LES ÉCHOS, BERNARD BURTSCHY

97-100/100

JEB DUNNUCK

Might end up being the wine of the vintage.

97-100/100

The Wine Doctor, Chris KISSACK



CHÂTEAU MONTROSE 2023

19/20

LE POINT, JACQUES DUPONT

97-99/100

THE WINE CELLAR INSIDER, JEFF LEVE

97-99/100

THE WINE INDEPENDENT, LISA PERROTTI-BROWN

96-99/100

FIGARO VIN, ELLA LISTER

98/100

INSIDE BORDEAUX, JANE ANSON

98/100

DECANTER, GEORGINA HINDLE



LA DAME DE MONTROSE
2023



LA DAME DE MONTROSE 2023

94-96/100

YVES BECK

Se positionne parmi les grands vins de Saint-Estèphe.

94-95/100

JAMES SUCKLING

92-94+/100

THE DRINKS BUSINESS, COLIN HAY

93-94/100

LES ECHOS, BERNARD BURTSCHY

93-94/100

WINE MANIACS, LIN LIU

92-94/100

VINOUS, ANTONIO GALLONI

92-94/100

THE WINE DOCTOR, CHRIS KISSACK

This is a little stunner and while it is unlikely to be the greatest La Dame ever.





Château Montrose